
2015D11097 LIJST VAN VRAGEN 

De commissie voor de Rijksuitgaven, de vaste commissie voor Econo-
mische Zaken en de vaste commissie voor Financiën hebben over het 
Rapport Aankoop Duits hoogspanningsnet (Kamerstuk 28 165, nr. 181), de 
navolgende vragen ter beantwoording aan de Algemene Rekenkamer 
voorgelegd. 

De voorzitter van de commissie voor de Rijksuitgaven, 
Harbers 

De voorzitter van de commissie voor Economische Zaken, 
Vermeij 

De voorzitter van de commissie voor Financiën, 
Duisenberg 

De adjunct-griffier van de commissie voor de Rijksuitgaven, 
Van den Eeden 
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Nr. Vraag 

1 Kan worden uitgesplitst en worden uitgelegd wat precies de 
financiële verantwoordelijkheden zijn van zowel de Duitse als 
Nederlandse overheid? 

2 Kan worden uitgelegd hoe de verhouding publiek eigendom versus 
private activiteit zich in dit geval verhoudt? 

3 Wat zijn de consequenties indien de Nederlandse overheid geen 
geld stort? 

4 Welke verantwoordelijkheid, zowel in besluitvorming als financieel, 
liggen respectievelijk bij de Nederlandse overheid en bij Tennet? 

5 Wie heeft/hebben voorrang bij dividend boven de Nederlandse 
overheid? 

6 Kan worden uitgelegd hoe de verantwoordelijkheden liggen in 
geval de € 300 miljoen vanuit de stichting moet worden aange-
wend? Wie bepaalt of en wanneer dat zou moeten worden 
aangewend? 

7 Waar mag dat geld vanuit de stichting wel of niet voor worden 
aangewend? Heeft de Kamer enige vorm van zeggenschap hierbij? 

8 Kan worden uitgelegd hoe de verantwoordelijkheidsverdeling 
tussen de ministeries verdeeld is? Welke Minister is waarover 
eindverantwoordelijk? Is dit naar mening van de Algemene 
Rekenkamer (ARK) op dit moment voldoende geborgd? Zo nee, 
waarom niet? 

9 Welke afspraken zijn gemaakt over dividend? Zijn deze naar de 
mening van de ARK voldoende stevig? Kunt u uw antwoord 
toelichten? 

10 Klopt het dat dochters van staatsdeelnemingen niet door de ARK 
onderzocht mogen worden? Wie checkt er in dat geval namens de 
Nederlandse overheid wat er in het Duitse bedrijf gebeurd? 

11 Is er een mogelijkheid om de statuten alsnog aan te (laten) passen, 
zodat dit internationale bedrijf alsnog onder een vorm van 
staatstoezicht komt? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wat is daarvoor 
nodig? 

12 Klopt het dat op dit moment de statuten de aankoop van andere 
netten toe staat? Zo ja, is hierbij duidelijk wat hierbij de plek van de 
Nederlandse overheid als aandeelhouder is? Kunt u uw antwoord 
toelichten? 

13 Klopt het dat de bezwaren van de ARK vooral procedureel van aard 
zijn? 

14 Klopt de constatering van het ARK dat door de Minister van EZ 
onvoldoende inhoudelijk is getoetst op het Nederlandse publieke 
belang op energiegebied gediend was met de overname? 

15 Klopt de constatering van de ARK dat door het Ministerie van 
Financiën onvoldoende is getoetst welke financiële risico’s waren 
verbonden aan de overname van Transpower? 

16 Is hierin inmiddels verandering gekomen? 
17 Kan de ARK de eigen conclusies over Transpower leggen naast het 

persbericht van TenneT van 25 februari 2015? Klopt het dat er een 
waardevermeerdering heeft plaatsgevonden van de geïnvesteerde 
€ 885 miljoen naar € 6 à 7 miljard nu? 

18 Klopt het dat sinds de overname de jaarlijkse dividenduitkering is 
gestegen van € 10 miljoen naar € 98 miljoen in 2013 en € 116 
miljoen in 2014? 

19 Klopt het dat de gezamenlijke balanshandhaving en de kostenbe-
sparing van € 450 miljoen daardoor en het ervaring opdoen met de 
aansluiting van de wind op zee, wezenlijke publieke belangen zijn 
voor Nederland? 
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Nr. Vraag 

20 Hoe kijkt de ARK aan tegen een evenwichtige benadering van 
risico’s enerzijds en kansen anderzijds? Hoe kan hierin de juiste 
balans gevonden worden? 

21 Wat zijn de verschillen en overeenkomsten tussen BEB (2007) en 
Transpower (2009)? Is er geleerd, en voor een betere aanpak 
gekozen, in de loop van die twee jaren? 

22 Klopt het dat de kapitaalinjectie van 2011–2012 van € 600 miljoen 
ten goede van het Nederlandse netwerk is gekomen? Of is er toch 
een verband met de Duitse investering? 

23 Hoe hoog is het toegestane rendement op netwerken in Duitsland? 
Hoe hoog is het toegestane rendement op netwerken in Nederland? 
Hoe hoog is het door de Minister van Financiën geëiste rendement 
op TenneT? Voldoen rendement en dividend aan deze eisen? 

24 Leidt een kruisparticipatie, met een minderheidsaandeel van circa 
10% voor een buitenlandse netbeheerder, tot meer of minder 
risico’s voor TenneT en de ministeries van EZ en Financiën? Welke 
rol speelt hierin het verlichte structuurregime dat 100% van de 
aandelen vereist? Welke rol speelt hierin het enquêterecht dat al bij 
één procent van de aandelen kan worden ingeroepen? Kan op deze 
manier wel de onafhankelijkheid van het netbeheer worden 
gegarandeerd? 

25 Hoe verhoudt een minderheidsparticipatie van een private partij 
zich tot de kapitaalkosten en de rating? Klopt het dat het niet meer 
100%-staatsbedrijf zijn kan leiden tot een lagere credit rating? 

26 Klopt het dat de minderheidsparticipatie tussen Schiphol en ADP 
(Aéroports de Paris) in 2008 heeft geleid tot een lagere credit rating 
voor Schiphol, omdat het geen 100%-overheidsbedrijf meer was? 
Klopt het dat dit heeft geleid tot het niet doorgaan van het 2e 
superdividend van € 500 miljoen? 

27 Wat is het antwoord van de ARK op de vraag «of de aankoop van 
een privaat buitenlands net zoals Transpower wel past bij een 
activiteit waarvan de politiek heeft bepaald dat het in publieke 
handen moet blijven»? Welke elementen moeten volgens de ARK 
worden afgewogen om deze vraag te beantwoorden? 

28 Wat is het verschil van het risico rondom het Duitse net van TenneT 
en het risico rondom het Duitse net van Gasunie (dat uiteindelijk 
een financieel debacle werd)?
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